
 

 

 

 

Já, Jiří Ježek, pětinásobný paralympijský vítěz a mnohonásobný mistr světa v cyklistice jsem 

naprosto znepokojen situací, která déle než rok negativně ovlivňuje dění ve sportu 

hendikepovaných v České republice.  

 

Za počátek všech problémů vidím boj o moc v českém sportu hendikepovaných, který se 

rozhořel už po Paralympijských hrách v Aténách 2004. Nechci se zabývat tím, kdo onen boj 

započal, kdo se v dané kauze jak zachoval. Chci jen jasně pojmenovat své stanovisko k celé 

věci a potažmo k současné situaci. 

 

V roce 2005 jsem pomohl založit ČATHS, protože jsem jako aktivní sportovec nechtěl být 

více zatahován do sporu mezi ČSTPS a ČPV. Vedení ČSTPS v mých očích ztratilo kredit a já 

nechtěl být rukojmím ve sporu s ČPV. Spor mi přišel jen jako účelově vedená kampaň k 

ovládnutí prostředků plynoucích do sportu hendikepovaných.  

 

ČATHS jsem pomohl založit jako nezávislou organizaci, která nabídne sportovcům, kteří 

nechtějí být zataženi do tehdejšího sporu, standardní podmínky k přípravě a k reprezentaci ČR 

na mezinárodních soutěžích.  

 

Po prvních několika letech, které byly ekonomicky velice problematické, se nám všem z 

ČATHS podařilo vytvořit svébytnou, zdravě fungující organizaci, která má na prvním místě 

zájem rozvíjet sport hendikepovaných, organizovat soutěže a zajišťovat přípravu nejen 

špičkovým hendikepovaným sportovcům, ale i nadějným talentům. To vše na čistě sportovní 

bázi, nezávisle na neustále probíhajícím sporu mezi ČSTPS a ČPV. 

 

To byl také důvod toho, proč ČATHS, a konečně i já osobně, nijak veřejně nereagovala na 

mediální útoky, negativní kampaně atd. ze strany účastníků onoho sporu. My jsme se 

soustředili na sport a myslím, že jsme energii vynaložili po celou dobu správným směrem. 

Z toho důvodu jsem nyní velice znepokojen a pobouřen, když by měl kdokoli zasahovat do 

svébytné existence ČATHS! 

 

ČATHS má v českém sportu hendikepovaných své právoplatné místo, které si získala svou 

každodenní prací ve prospěch sportovců. Možná bylo chybou, že jsme se více nezaměřili na 

lobbing v politických a sportovních kruzích, ale podle mého názoru je naše místo v čistě 

sportovní rovině. Bylo by velice smutné a zároveň šokující, kdyby o budoucnosti ČATHS měl 

rozhodovat jakýkoli politický či sportovně-politický orgán, více či méně kompetentní.  

ČATHS není ČPV a nemá se současnou vážnou situací nic společného, kromě možných 

vážných důsledků! Já za svou osobu dávám jednoznačně najevo, že se za nezávislost ČATHS 

postavím veřejně! Jako aktivní sportovec nemám a nechci mít v ČATHS žádnou oficiální 

funkci a tedy nemám ani žádný osobní zájem, ale chci svým jednoznačným postojem vyjádřit 

podporu každodenní práce lidí v ČATHS... 

 

Jiří Ježek 


